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آخرین جلسه هیات دولت دوازدهم، یکشنبه، ۱۰ مرداد 
با حضور همه اعضای کابینه برگزار شــد. در آخرین جلسه 
هیات دولت روحانی گفت: هنوز هم به مردم بدهکاریم و اگر 
شرایط ما مناســب تر بود، همه با هم همکاری کرده بودیم 
و قوای دیگر بیشــتر ما را یاری کرده بودند، به نقاط بهتری 
می رسیدیم. در پایان این جلسه اعضای کابینه دولت دوازدهم 

عکس یادگاری گرفتند.
حسن روحانی رئیس جمهوری صبح یکشنبه در آخرین 
جلسه هیات دولت دوازدهم اظهار کرد: هر آنچه از سال های 
گذشته تا امروز با مردم صحبت کردیم و اعلام کردیم  چیزی 
برخلاف واقعیت نبود. آنچه واقعیت بود به مردم گفتیم البته 
بخشــی از واقعیت را به مردم نگفتیم و از نظر من نمی شد 
آنهــا را بگوییم، به دلیل اینکه آنها را مفید نمی دانســتم و 
می ترسیدم یک هدف بسیار بلندی که همه باید دنبال کنیم 

و آن وحدت ملی است، صدمه ببیند.
روحانی با تاکید بر اینکه ۴ ســال نخست دولت تدبیر و 
امید از لحاظ داخلی، بین المللی، ســرمایه اجتماعی و امید 
مردم به آینده با ۴ ســال دوم کمی متفــاوت بود، گفت: در 
۴ ســال اول در دوران تعامل با جهان بودیم و ما به خودمان 
کاملًا اطمینان داشتیم که حریف قدرتهای بزرگ در مذاکره 
هســتیم؛ من هیچ تردید نداشــتم که در مذاکره با جهان 
شکســت نمی خوریم و باز هم اگر مذاکره ای بود شکســت 
نمی خوریم؛ آنقدر دیپلمات ها و حقوقدان های توانمند داریم 
در خــط مقدم کــه دیدیم در مقاطع حســاس به پیروزی 

رسیدیم.
وی افزود: وقتــی می گوییم پیــروزی، در یک تعامل و 
مذاکره با چند قدرت یا جهان، منظورمان نتیجه است؛ ممکن 
اســت در جایی شکست و در جایی پیروزی باشد، اما وقتی 
پیروزی ما ۹۰ و شکســت ما ۲۰ بود، ما وقتی به ۷۰ برسیم 
می گوییم پیروز هســتیم و پیروز هم بودیم و آثار آن را هم 

مشاهده کردیم.
رئیس جمهوری با بیان اینکه پیروزی یا شکســت یک 
مذاکره دارای علائمی است و به صرف بر زبان آوردن ارزیابی 
نمی شود، خاطرنشان کرد: اگر بعد از مذاکره و بعد از ۲۳ تیر 
۹۴ دیدید که تورم کاهش یافته، رشــد اقتصادی، اشتغال و 
ســرمایه گذاری بالا رفته و میزان صادرات از واردات پیشی 
گرفته است، یعنی پیروز شده ایم؛ مذاکره نکردیم که فقط در 
سیاســت پیروز شویم بلکه علاوه بر پیروزی در سیاست، در 

اقتصاد نیز نتیجه این پیروزی را مشاهده کردیم.
روحانی تاکید کرد: آرزوی ما این بود که وقتی توانستیم 
تورم را کاهش دهیم و تک رقمی کنیم، این شــاخص را نگه 
داریم؛ ما تورم ۴۰ درصــد را کاهش دادیم و از اواخر ۹۴ تا 
سه ماهه نخست سال ۹۷ این رقم را تک رقمی نگه داشتیم، 
امــا بعد از ورود به جنگ اقتصادی رقم تورم تغییر کرد؛ اگر 
کسی زمان صلح و جنگ را تشخیص ندهد، آدم باید خیلی 
غصه بخورد؛ این جنگ را بر ما تحمیل کردند و اگر آن دوران 

جنگ تحمیلی نبود، همان روند را ادامه می دادیم.
وی اظهــار کرد: اینکه مردم عزیز ما از لحاظ معیشــت 
ناراحتند و حق آنها هم هست، باید ببینیم در شرایط جنگ 
چه کار می توانستیم انجام دهیم؛ وقتی روابط بانکی ندارید 
و از طریق صرافی معامله می کنید، حداقل درآمد شــما ۲۰ 
درصد کاهش می یابد و اگر چیزی وارد می کنید، قیمت ۲۰ 
درصد افزایش می یابد. ما به خاطر شــرایط تحریم، واردات 
۲۵۰۰ قلــم کالا از جمله خودرو را ممنــوع کردیم؛ وقتی 
واردات کالایی ممنوع می شــود، آثار آن مشخص است و آن 
اجناس در داخل گران می شود، اما چاره  دیگری نداشتیم که 
اجناســی که ضرورت ندارد را ممنوع کنیم و به اجناسی که 

جزو مواد اولیه کارخانجات و موادی که از کالاهای اساسی و 
برای زندگی مردم است را با ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی وارد 

کنیم و در اولویت قرار دهیم.
رئیس جمهوری با تاکید بر  اینکه در این زمینه ما همه 
تلاش خــود را بکار گرفتیم، گفت: در زمان جنگ نمی توان 
نقطه زمان صلح را بدســت آورد؛ معمولا وقتی کشوری به 
جنگ وارد می شــود، کالاها را مدتــی می کند اما ما در این 
جنگ جیره بندی نکردیم و کشــور اداره شــد. در جلسات 
اقتصــادی ســال ۹۷ چندین بار تاکید کردم که سیاســت 
اقتصادی من، وفور در بازار است؛ ما برای کالاهای اساسی تا 
پایان ارز ۴۲۰۰ تومان تخصیص دادیم اما قیمت کالا را فقط 
ارز تعیین نمی کند بلکه حمل و نقل و تورم کشــور در این 

زمینه تاثیر گذار است.
روحانی ادامه داد: ما توانمان را در این زمینه بکار گرفتیم؛ 
اما معنای این کار این نیست که کار ما بی نقص بوده است، 
حتماً نقص داشــتیم و ما معصوم نیستیم و تلاش ما بر این 
بوده که عیب و نقصی مان کمتر باشد، اما اگر عیب و نقصی 
داشتیم از مردم عذرخواهی و طلب عفو و رحمت می کنیم، 
بــرای اینکه در حد توانمان در آن شــرایط اقدامات خود را 

انجام دادیم.
وی بــا بیــان اینکه »قاعدتاً کشــوری کــه وارد جنگ 
می شود، مسیر توسعه را رها می کند و به زندگی عادی مردم 
می پردازد«، خاطر نشــان کرد: اگر ما فقط ۳ و نیم میلیارد 
دلار برای یک پالایشگاه سرمایه گذاری کردیم، کاری بزرگ 
بوده اســت؛ آمار و ارقام نشــان میدهد که در ســد سازی، 
تصفیه خانه های آب و فاضلاب و رســاندن آب به روستاها 
چه پیشرفت هایی داشــته ایم؛ در سال ۹۲ حدود مشخص 
است که چند نفر از روستاییان کشور از آب آشامیدنی سالم 
اســتفاده میکردند اما امروز نزدیک به ۱۰ میلیون نفر از این 
آب استفاده می کنند. ما  ۵۷ سد مخزنی ملی را در این دولت 

تمام کردیم.
رئیــس جمهوری افــزود: در اینکــه در بنزین خودکفا 
شــده ایم تردیدی وجود ندارد؛ ما به خاطر سلامت مردم و 
خودکفایی، پالایشگاه عظیمی را تکمیل و افتتاح کردیم؛ بنابر 
این ما توســعه را رها نکردیم. شنبه ها و یکشنبه ها را ممکن 
است کسی انکار کند اما ۵ شنبه را کسی نمی تواند انکار کند؛ 

۵شنبه های افتتاح در تاریخ ماندگار خواهد بود.
روحانی در ادامه صحبت های خود در آخرین جلسه هیات 
دولــت دوازدهم با بیان اینکه در برخی مــوارد برنامه هایی 

داشتیم که نتوانســتیم به آن برسیم و برخی موارد هم بود 
که به صورت کامل محقق نشــد، اظهار کــرد: ما به دنبال 
واردات تکنولوژی ریل سریع الســیر به کشور بودیم و در این 
زمینه بخشــی از طرحهای زیربنایی نیز اجرایی شد، اما به 
تحریم ها برخورد کردیــم؛ اگر این تحریم ها نبود، امروز  راه 
آهن سریع السیر تهران - اصفهان افتتاح شده بود و راه آهن 
تهران- مشهد این روزها رو به اتمام بود؛ اینها طرحهایی بود 
که ما قراردادهای آنها را بستیم اما در زمان اجرا با مشکلاتی 
مواجه شــد. در زمینه حمل و نقل به مــردم قول دادم که 
تمام کامیونها را نوســازی می کنیم و در این زمینه نیز پول 
تخصیص دادیم و قراردادهای مربوطه را بستیم اما یک مرتبه 

به دلیل تحریم، متوقف شد.
وی با اشــاره بــه برنامه هــای دولت در زمینــه ارتقای 
توانمندی های تسلیحاتی نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: در 
حوزه تجهیزات دفاعی آرزوی من این بود که ارتش و سپاه را 
به مدرن ترین سلاح ها مجهز کنم؛ در این زمینه همه کار شد 
اما طرف های مقابل گفتند که تحریم های ســازمان ملل که 
برداشته شود، ما به تعهداتمان اجرا می کنیم؛ ما این تحریم را 
که ترامپ خود را به برداشته نشدن شان می کشت، برداشتم 
اما به خاطر تحریم و عدم فروش نفت پول کافی برای خرید 
نداشتیم؛ ما درباره تامین تجهیزات دفاعی مذاکرات بسیاری 

کردیم، اما نتوانستیم.
رئیس جمهوری ادامه داد: در برخی موارد ما به نزدیکی 
افتتاح رســیده ایم و چند هفته دیگر این برنامه ها به پایان 
می رسد؛ احیای دریاچه ارومیه از جمله این طرح ها و برنامه ها 
اســت؛ در دولت یازدهم اولین مصوبه ما احیای این دریاچه 
بــود و همه کارهای مربوط به این موضوع به پایان رســیده 
است. هدف من از بیان این موارد این است که بگویم برخی 
از طرح ها به دروازه افتتاح رســیده و ما چند هفته زمان کم 
آوردیم و ان شــاءالله در دوست سیزدهم این طرح ها افتتاح 

خواهد شد.
روحانی گفــت: همچنیــن در برخــی طرح های مهم 
خوشبختانه در فازهای نخست به افتتاح رسیدیم؛ طرح نفت 
گوره - جاســک از جمله این موارد اســت. امروز ما نفت را 
از دریــای عمان صادر می کنیم و این آرزوی چندین ســاله 
و تاریخی ایران است. ما می خواستیم سواحل مکران را آباد 
کنیم که در این زمینه کارهای عظیمی انجام شده است؛ به 
گفته رئیس دانشگاه علوم پزشــکی سیستان و بلوچستان 
حجم پروژه ای بیمارســتانی در این استان از بعد از پیروزی 

انقلاب ۷ برابر شده است.
وی تاکید کرد: طرح تحول سلامت و دسترسی مردم به 
فضای سایبری از دیگر مواردی است که در این دولت محقق 
شد؛ طرحهای بســیاری دیگری وجود دارد که با عملیاتی 
شدن آنها، ما به برنامه های خود دست یافتیم. اتصال همدان، 
ارومیه، کرمانشاه و یزد به شبکه ریلی از جمله اقداماتی که 
در حوزه ریل انجام شــده و ان شاءالله ب زودی شاهد اتصال 
اردبیل و کردستان و سایر شهرها به این شبکه خواهیم بود.

رئیس جمهوری با بیان اینکه » مردم در سختی معیشت 
بودند، ما توانمان را بکار گرفتیم و طرح های توسعه ای را رها 
نکردیم اما برخی از برنامه ما اجرا شد و برخی هم اجرا نشد«، 
اظهار کرد: ما می توانســتیم طبق دستورات و چارچوبی که 
مقام معظم رهبری از دی ماه پارسال برای بازگشت آمریکا 
به برجام و بازگشت ما به اجرای کامل تعهدات برجام، اعلام 
کردند و قبل از آن در جلسه خصوصی به من فرموده بودند و 
بعد از آن نیز در  علنی در یک سخنرانی در روز اول فروردین 
هم اعلام کردند، می توانستیم عمل کنیم و تحریم را برداریم 
اما گرفتاری دیگری برای ما ایجاد شــد و اگر نه ما امروز در 

شرایط بهتری دولت را به اتمام می رساندیم.
روحانی در ادامه گفت: در این جلسه می خواهم در حضور 
ملت ایران از معاون اول، تمام معاونین و وزرا تشکر کنم؛ من 
میدانم در ایام مختلف اعم از زلزله، سیل، کرونا چه روزهای 
ســختی بر این افراد گذشت، اما در این روزهای سخت همه 
دســت به دســت هم دادند و در کنار هم قــرار گرفتند تا 
تصمیمات دولت اجرا شــود. برای اینکه امروز بتوانیم صدها 
هزار نفر را در روز واکســینه کنیم، همه بخش های دولت به 
صحنه آمدند و امروز مشاهده می کنیم که در شرایطی نسبتاً 

مطلوب قرار داریم.
وی با تاکید بــر اینکه آنچه می گوییم انجــام دادیم در 
شرایط سخت جنگ، کرونا و خشکســالی بوده است و اگر 
کســی می خواهد دولت را قضاوت کند، این ۳ موضوع را در 
کنار هم ببیند، اظهار کرد: از وزارتخانه های اطلاعات و دفاع 
برای تامین امنیت در شرایط سخت تشکر می کنم. همچنین 
از بخش کشاورزی تشکر می کنم به خاطر کار عظیمی که در 

این زمینه انجام شده است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه هنوز هم به مردم بدهکاریم 
و اگر شرایط ما مناســب تر بود، همه با هم همکاری کرده 
بودیم و قوای دیگر بیشــتر ما را یاری کرده بودند، به نقاط 
بهتری می رســیدیم، خاطرنشــان کرد: من از همه تشکر و 

سپاسگزاری می کنم و ان شاالله اجرشان با خداوند باشد.
روحانی با تاکیــد بر اینکه مردم ما مردمی قدرشــناس 
هستند، گفت: مردم در این ۳ سال و نیم در سختی بزرگی 
از لحــاظ تامین زندگی و اجاره مســکن بودند، کاری که ما 
توانستیم انجام دهیم، تخصیص بسته های معیشتی و افزایش 
حقوق ها بود، اما در عین حال از ملت ایران به خاطر رنج هایی 
که کشــیدند عذرخواهی و به خاطر پیروزی هایی که کسب 
کردند تشــکر می کنم؛ ملت ما دوبار پیروز شدند؛ یکبار در 
دولت یازدهم و در مذاکرات و تعامل ســازنده و بار دیگر در 
دولت دوازدهم در اســتقامت، ایستادگی و مقاومت در برابر 
آمریکا و دشمنان پیروز شده و به آنها شکست حتمی داده و 
آنها خودشان بر این موضوع اعتراف کردند و مردم آنها را پای 
میز مذاکره کشاندند؛ این دو موفقیت بزرگ مربوط به ملت 

بزرگ ایران و رهنمودهای مقام معظم رهبری است.
رئیس جمهوری در پایان گفت: ان شاءالله خداوند به همه 
آن هایی که به ملت خدمت کردند اجر جزیل عنایت کند و 
ما هم بتوانیم هر  کجا که هستیم باز هم خادم کوچکی برای 

ملت عزیز، نظام و ایران مان باشیم.

ستیز با فن آوری، نوآوری و شفافیت 
ادامه از صفحه 1

چهارم- اگر در لیست شــرکت های پردرآمد جهان دقت کنیم می بینیم که 
پنج شــرکت برتر مربوط به فضای مجازی اســت که چندین برابر درآمد نفتی 
کشــورمان و حتی بودجه ســالیانه ما درآمد دارند و روز به روز نیز بر درآمد و 
گســتره آن ها افزوده می شــود. حال با این دید منفی که در اندیشــه برخی از 
تصمیم گیران و سیاست گذاران کشــور در رابطه با فضای مجازی وجود دارد و 
باعث شــده است تا کشور ما از نظر ســرعت اینترنت جزو ضعیف ترین کشورها 
باشــد آیا ما می توانیم در آینده جهان که کاملًا بر پایه فضای مجازی می چرخد 

جایگاه مناسبی داشته باشیم.
و اصولا کســانی که داعیه تحول اقتصادی و ایجاد اشتغال در کشور دارند و 
در ابتــدای کار مجلس اعلام کردند طی چنــد هفته و چند ماه باید نتیجه کار 
مشخص شود آیا نمی دانند که بخش عمده ای از ایجاد اشتغال و تولیدات علمی، 
صنعتی، کشــاورزی و... از طریق همین فن آوری اســت و به همین خاطر حتی 

بسیاری از کشورهای جهان سوم در این زمینه از ما پیشگام ترند.
پنجم- ماندن در گذشــته و فرار از آینده راه چاره و گره گشــا نیســت و بر 
مشــکلات خواهد افزود پس بهتر اســت دین و دنیای خود را در تقابل با علوم 

فراگیر قرار ندهیم و اگر آینده نگر نیستیم لااقل در حال زندگی کنیم!
*نماینده سابق مردم سمنان

سرمقاله

آخرین جلسه هیات دولت دوازدهم برگزار شد 

روحانی:برایعیبونقصهاازمردمعذرخواهیمیکنیم

نماینده چابهار در مجلس یازدهم از ارجاع طرح »صیانت 
از حقوق کاربران فضای مجازی« به کیسیون های تخصصی را 
خلاف دغدغه شفافیت آراء نمایندگان مجلس دانست و گفت: 
بســیاری از همکارانم در مجلس که موافق طرح صیانت از 
حقوق کاربر بودند با استفاده از فیلترشکن در توییتر و تلگرام 

فعالیت می کنند. این دوگانگی ها مردم را نگران می کند.
معیــن الدین ســعیدی در گفت وگو با ایســنا در مورد 
طرح »صیانــت از حقوق کاربران فضای مجازی و ســامان 
دهی پیام رسان های اجتماعی« که ارجاع به کمیسیون های 
تخصصی مجلس از ســوی نمایندگان تصویب شــد، گفت: 
مجلســی که دغدغه شــفافیت آراء به صورت جدی در آن 
مطرح بوده اســت، نباید چنین طرح مهمی را پشت درهای 
بسته کمیسیون ها بررسی کند. این مسئله یک اشکال بزرگی 

است که به اتفاق اخیر وارد است.
نماینــده مردم چابهــار در مجلس با اســتناد به بیانات 

مقام معظم رهبری در دیدار خــرداد ماه ۱۴۰۰ در دیدار با 
نمایندگان اظهار کرد: رهبری فرمودند که موضوع فوری ما 
فضای مجازی نیست. هم اکنون آب خوزستان و سیستان و 
بلوچستان به یک بحران جدی و عمیق تبدیل شده است یا 
بیماری دلتا در سراســر کشور موج می زند. همچنین ما در 
زمینه واکسیناسیون از بسیاری از کشورهای همسایه عقب تر 
هستیم. بدقولی های کشورهای به ظاهر دوست، مسئله روز 
وزارت امور خارجه اســت اما مجلس به هیچ یک از مسائل 

بالا نمی پردازد.
این عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط 
زیست مجلس ضمن انتقاد از افزایش قیمت کالاهای اساسی 
در روزهای واپسین دولت دوازدهم، آن را موضوع مهم تری از 
فضای مجازی عنوان کرد و گفت: ایرادات محتوایی زیادی به 
طرح صیانت از حقوق کاربران وارد است. من در نطق کوتاهی 
از مــردم ایران به علت تصویب این طرح عذرخواهی کردم و 

هنوز معتقــدم که روز تصویب طرح مذکور، روز خوبی برای 
قوه مقننه ایران نبود.

وی بــا اذعان به اینکه »ســامان دهی فضــای مجازی 
یک ضرورت کلی اســت« گفت: این طرح هیچ نســبتی با 
دغدغه های مقام معظم رهبری ندارد. چه دوســتان بپذیرند 
و چه نپذیرند، این طــرح محدودیت هایی برای پلتفرم های 
خارجی در کشور ایجاد خواهد کرد. همکاران ما انتظار دارند 
پلتفرم ها خودشان را با قوانین ما سازگار کنند یا در ایران دفتر 
رسمی تأسیس کنند، که این موضوع با واقعیت های جامعه ما 
زمین تا آســمان فاصله دارد ما در شرایط تحریمی هستیم و 

امکان فعالیت رسمی پلتفرم ها در ایران وجود ندارد.
سعیدی با اشاره به وابستگی کسب و کارهای مجازی به 
پلتفرم های خارجی اظهار کرد: هزاران انســانی که از طریق 
این پلتفرم ها معیشت خود را می گذرانند جدا نگران هستند. 
چرا باید چنین اتفاقی بیفتد؟ من برای کسانی که نگران تأثیر 

فضای مجازی بر فرهنگ و کودکان هستند، احترام قائلم اما 
مواجهه دوستان با این مســئله به گونه ای است که فردی 
بگوید از اتوموبیل استفاده نکنیم چرا که ممکن است تصادف 

کنیم.
ســعیدی با بیان اینکه تجربه خوبی از ایجاد محدودیت 
برای فضای مجازی نداریم، گفت: هم اکنون استفاده از ماهواره 
در کشور ما ایراد قانونی دارد اما کسی می توانند ادعا کند که 
حتی خود دنبال کنندگان محدود کردن ماهواره از این شبکه 
استفاده نمی کنند؟ بسیاری از پلتفرم های فضای مجازی در 
کشور ما فیلتر هســتند و این در حالی است که بسیاری از 
همکارانــم در مجلس که موافق طرح صیانت از حقوق کاربر 
بودند با اســتفاده از فیلترشــکن در توییتر و تلگرام فعالیت 
می کنند. این دوگانگی ها مردم را نگران می کند. اگر هم قرار 
بر محدودیتی باشد، خود نمایندگان به عنوان واضعان قانون 

باید در صف مقدم عدم استفاده از پلتفرم خارجی باشند.

وزیر بهداشت طی نامه ای خطاب به رهبر انقلاب، ضمن 
تشریح وضعیت فعلی بیماری کرونا در کشور و تاب آوری 
نظام سلامت و کادر درمان، نوشت: شاید دو هفته تعطیلی 
جدی و ایستادگی و بکارگیری نیروهای نظامی و انتظامی 
و برخورد محکم با شکســتن پروتکل ها بتواند تا حدقابل 
توجهــی از چرخش ویروس و بار بیمارســتان ها و فشــار 

نفس گیر بر همکاران ما بکاهد.
به گزارش ایســنا در نامه سعید نمکی خطاب به رهبر 
معظم انقلاب آمده اســت: به اســتحضار می رسد دیروز 
آخرین جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا در دولت دوازدهم 
و امروز آخرین جلســه هیئت محترم دولت برگزار شــد و 
در بــرزخ دوران انتقال امور اجرایــی، ما و همکارانمان در 
زیر آوار هزاران بیمار و مبتلا به کرونا و در کشــاکش موج 
سهمگین پنجم، روز و شــبهای نفس گیر و طاقت فرسایی 
طی می کنیم و مانده ایم که در این برهوت تنهائی به کدام 
مرجع پناه بریم تا شاید ماشــین تولید بی وقفه بیماری و 
اعــزام تصاعدی بیمار به مراکزی کــه در این ماه ها تحت 

فشارند، متوقف شود.
مســتحضرید پس از ۱۸ ماه صبوری اعتراض ۶۶ مدیر 
نظام ســلامت طی نامه ای در دو روز گذشــته و التماس 
آنها برای اســتمداد بیان شــد و خود را ناچار دیدیم تا از 
محضر حضرتعالی اســتمداد ویــژه بطلبیم. از مدتها پیش 
در مکاتبات متعدد خطرات همه گیری با ویروس وحشی و 

سرکش دلتا را گوشزد کردیم.
گفتیــم که اگر ســخت نگیریم، در رعایــت پروتکل ها 
اهمــال کنیم، مرزها، ایجاد قرنطینه ها، ورود اتباع خارجی 
بخصوص از کشورهای شرقی مبتلا به ویروس جدی گرفته 
نشود، این نظام سلامت خسته و گرفتار فرو می پاشد. گفتیم 
کــه همه از تاب آوری مردم و کســبه حکایت می کنند، از 
فروپاشی و تاب آوری صنعت گردشگری می گویند که بحق 
هم هســت، اما چه کسی باید از تاب آوری مدافعین مظلوم 
و غریب ســلامت بگویــد که ۱۸ ماه یک روز اســتراحت 
نداشته اند و یک شب راحت نخوابیده اند. اگر این نظام فرو 
ریخــت، اگر تاب آوریش از کف رفت چگونه جبران خواهد 

شد؟ چه ساختاری را و چگونه جایگزین خواهیم کرد؟

تهران را بنا به درخواســت ما تعطیل اعلام کردند ولی 
هیچ اتفاقی نیفتاد؛ همه رســتوران ها و محل های کسب و 
کار باز بود. تعداد قابل توجهی به سفر، بخصوص استان های 
شــمالی رفتند. گفتیم و نوشــتیم که وقتی سیســتان و 
بلوچســتان گرفتار اســت و روزانه حداقل ۱۲ اتوبوس از 
زابل به گلســتان می رود، می تواند با خود ویروس را ببرد 
و اگر گلســتان آلوده شد همچون آتش گرفتن جنگل های 
هیرکانی همه خطه شــمال گرفتار می شود که بر این بلا 
ســیل مسافران تهران و البرز و نقاط مرکزی نیز پیوست و 

امروز سراسر استان های شمالی گرفتار است.
گفتیم و نوشــتیم که شهرهای مذهبی همه روزه بدون 
اطلاع ما میزبان زائرین افغانســتانی و پاکستانی است که 
مــا اصلا خبر نداریم و نمی دانیم از کجا و چگونه آمده اند؟ 
و آلودگی در چه حدی اســت؟ فریاد زدیم و نوشــتیم که 
شــبانه  روز تعداد قابل توجهی ورود غیرقانونی از مرزهای 
شــرقی و جنوب شــرقی با ابتلا به ویروس وحشی کرونا 
و دیگــر بیماری های واگیــردار توســط قاچاقچیان وارد 
می شوند، عرض کشور را روزها می پیمایند و در استان های 
مختلف مخفیانه نگهداری می شــوند تا از مرزهای غربی و 
شمال غربی خارج شوند و در این ایام بی اطلاعیم که چقدر 

از هموطنان مان گرفتار می شوند. 
اعلام کردیم که در انتخابات شــهر و روســتا مراســم 
متعدد، میهمانی و ســفره های درهم فشــرده شام و ناهار 
کار دســت مان می دهد. پیشــنهاد دادیم کــه موج جدید 
می تواند چالش بــزرگ امنیتی ایجاد کند و ما که تاکنون 
علیرغم تنگناهای فراوان نگذاشــته ایم بیماری بدون تخت 
بماند شاید در این مرحله وا بمانیم و ضروریست در سطح 
شورای عالی امنیت ملی مطرح گردد و راهکاری ملی برای 

ایستادگی فراهم شود.
روزبروز تنهاتر شدیم، گرچه اقدامات محدودی صورت 
گرفــت امــا در دوگانه های متعدد ســلامت و غیره بنا به 

مصلحت اندیشــی و پرهیز از تنش زائی، مقوله ســلامت و 
مدافعین این عرصــه، مغفول، تنها، مظلوم و غریب ماندند 
و اینک در زیر بار موج ســنگین بیماری از یکســو و فشار 
و مطالبه طلبکارانه گروهی که سعی می کنند بجای علت، 
معلول را بنگرند له می شــویم و ما مانده ایم با »از دســت 

رفتن مایه و شماتت همسایه.«
واکسیناسیون را بعنوان یک عامل نسبتاً موثر در کاهش 
مــرگ و میر علیرغم همه تنگناهائی که مســتحضرید پی 
می گیریم و هر روزه گروه آسیب پذیر جدیدی را به عنوان 
هدف ایمن ســازی بر می گزینیم. اما بخوبی واقفید که در 
کشورهائی که بالاترین پوشش واکسیناسیون را داشته اند 
دوبــاره از گزند بیماری به شــرایط قرنطینه ای و اجباری 
نمودن رعایت پروتکل ها رو آورده اند. کشــور استرالیا برای 
اعمــال قرنطینه به ارتش رو می آورد و کشــور ژاپن فقط 
بدلیل ورود مسافرین المپیک علیرغم ده ها حلقه محافظتی 
و آزمایشگاهی گرفتار موج جدید و اعمال قرنطینه شده و 
در چین و خیلی از کشورهای اروپائی شرایط سخت گیرانه 
علیرغم پوشش بالای واکسیناسیون برگشته  است و اینجا 
متأســفانه آنگونه همه چیز عادی شــده که انگار کرونائی 

وجود ندارد. 
اینجانب بعنوان ســربازی که از نخستین روزهای این 
گرفتاری در صحنه مانده ام از این بی تفاوتی و ساده انگاری 
احســاس خطر عمیق می کنم و به اســتحضار می رسانم 
بــا این موج خیزی ســهل انگارانه بیمــاری اگر تخت هم 
داشــته باشــیم، نفر نداریم؛ همکاران من گرچه واکسینه 
شــده اند بدلیل بی خوابی طولانی و اســترس همه دارند 
بیمار می شــوند و آن پیش بینی کــه در مکاتبات متعدد 
کرده بودیم و آن مستهلک شدن و تخریب مستمر نیروی 
انسانی و زیرســاخت های بخش سلامت، نزدیک می نماید 
و اگــر خدای ناکرده رخ دهد فاجعــه ای عظیم و غیرقابل 

جبران است.

در یکســال گذشته علیرغم کاســتی ها و با دست های 
بسته تخت های ویژه را دو برابر کردیم و هزاران ونتیلاتور و 
امکان جدید گسیل نمودیم، حدود ۵۰۰ دستگاه اکسیژن 
ساز به سراسر کشــور فرستادیم و در حد مقدور پرستار و 
کادر خدماتی بکار گرفتیم اما با این بی توجهی های مستمر 
همه را به باد فنا می دهیم،  نابود و فرسوده می کنیم؛ خدا 

شاهد است از یکایکشان خجالت می کشم.
بنده هــم می توانم در این روزهــای باقیمانده همرنگ 
جماعت شــوم تا این دوره بگذرد و بــه بهانه تغییر دولت 
خود را خلاص کنم، ولی چگونه می شــود تماشاگر مرگ 

روزافزون هموطنان مان بود و سکوت کرد.
یکبــار حضرتعالی به صحنه آمدید و تشــکیل قرارگاه 
و بعضــی مــوارد دیگر را توصیه فرمودیــد و امروز هم در 
ایــن ایام گــذار مداخله جــدی حضرتعالــی و به صحنه 
آوردن کلیــه امکانات کشــور برای مقابله جــدی با این 
پدیــده ویرانگر ضروری اســت. هر لحظــه دیرتر تصمیم 
بگیریم، ابعاد فاجعه وســیع تر و آوار آن بر دوش کشــور 
سنگین تر خواهد شــد. بکرات معروض داشته ام که گرچه 
کار فرهنگی، مســاعدت های گوناگون به اقشار نیازمند و 
ســرعت واکسیناسیون موثر اســت، ولی بدون استفاده از 
ابزار قدرتمند بازدارنده نمی توان با عادی انگاری و پروتکل 
شــکنی مبارزه کــرد و این تجربه اثبات شــده جهانی در 

دوران گرفتاری با همه گیری هاست.
شاید دو هفته تعطیلی جدی و ایستادگی و بکارگیری 
نیروهای نظامی و انتظامی و برخورد محکم با شکســتن 
پروتکل هــا بتواند تا حدقابل توجهــی از چرخش ویروس 
و بار بیمارســتان ها و فشار نفس گیر بر همکاران ما بکاهد. 
اگر روزانه هزاران نفر در کلینیک های تخصصی و سرپائی 
درمان نمی شــدند و ایــن بار هم قرار بــود به تخت های 
بیمارســتانی تحمیل شــود، از مدت ها پیــش تخت کم 
می آوردیم ولی متأسفانه فشار به گونه ای است که نگرانم 
ایــن طرح هم پاســخ ندهد مگر آنکه ســریعا با اقدامات 
پیشــگیرانه و افزایش رعایت پروتکل هــا از بار تصاعدی 

بیماری بکاهیم.
امیدوارم کماکان مشمول عنایت ویژه حضرتعالی باشیم.

دوگانگی رفتاری بعضی نمایندگان مجلس حداقلی 

بسیاری از موافقان طرح صیانت در توییتر و تلگرام حساب کاربری دارند

با ارسال نامه ای صورت گرفت

استمداد نمکی از رهبری در خصوص کرونا

 مراسم تنفیذ سیزدهمین دوره ریاست جمهوری
 سه شنبه برگزار می شود

مراســم تنفیذ سیزدهمین دوره ی ریاست جمهوری اسلامی ایران سه شنبه ۱۲ 
مرداد ۱۴۰۰ با حضور رهبر انقلاب اســلامی و جمعی از مسئولان و کارگزاران نظام 
در حســینیه ی امام خمینی )ره( برگزار و منتخب ملت ایران توسط ولی فقیه به 
سِمت »ریاست جمهوری« منصوب می شود. به گزارش ایسنا، این مراسم با رعایت 
دستورالعمل ها و شیوه نامه های بهداشتی برگزار و از ساعت ۱۰:۳۰ صبح به صورت 
KHAMENEI. زنده و مستقیم از شبکه های صدا و ســیما، سایت و صفحات

IR در شبکه های اجتماعی بصورت زنده پخش می شود.  در این برنامه وزیر کشور 
گزارشــی از روند برگزاری انتخابات ۱۴۰۰ ارائه می کند و پس از قرائت متن حکم 
تنفیذ رئیس جمهور منتخب و ایراد سخن توسط حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، 

رهبر انقلاب سخنرانی خواهند کرد.

ابطال نتایج انتخابات شورای شهر در ۱۰ شهر
هیات مرکزی نظارت بر انتخابات شوراهای اسلامی کشور، انتخابات در ۱۰ شهر 
را باطل اعلام کرد. به گزارش ایســنا، هیات مرکزی نظارت بر انتخابات شــوراهای 
اسلامی شهر و روستای کشور در اطلاعیه ای اعلام کرد: پس از بررسی شکایت واصله 
از هیئت های عالی استان ها و با توجه به اسناد و مدارک تخلفات انتخاباتی، انتخابات 
رودهن، بومهن، پردیس، قرچک، باقرشهر، کهریزک، گرمدره، ماهدشت، بهارستان 
اصفهان و کامیاران باطل اعلام می شــود. ششمین دوره انتخابات شوراهای شهر و 
روســتای سراسر کشور ۲۸ خرداد ســال جاری برگزار شد و پس از آن هیات های 
نظارت عالی استان شکایات واصله را بررسی کرده و جهت تصمیم نهایی به هیات 

مرکزی نظارت بر انتخابات واصل کردند.

شورای پنجم شورای »شفافیت« بود نه »صیانت«
رئیس شــورای شهر تهران با اشــاره به طرح صیانت از فضای مجازی مجلس 
شورای اسلامی و انتقاد از آن،گفت: شورای دوره پنجم شورای شفافیت بود نه صیانت 
و مجلس هم به جای رفتن به سمت چنین طرح هایی، باید حل مشکلات معیشتی 

و مطالبات واقعی جامعه را دنبال کند.
به گزارش ایسنا، محسن هاشــمی در سیصد و پانزدهمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شــهر تهران گفت: از شــهردار تهران و همکارانشان تشکر می کنم که در 
مناطق ۱۷ و ۱۸ بالاخره طلسم بازآفرینی روی ریل راه آهن تهران- تبریز شکست 

و این منطقه در اختیار مردم قرار گرفت. 
وی افزود: ابتدا قرار بود روی این منطقه به گونه ای بازآفرینی شود که با ساخت و 
ساز ، هزینه ساخت این تونل فراهم شود. خوشبختانه در این دوره شهرداری تصمیم 
گرفت در این منطقه بزرگ یک باغ راه طولانی ایجاد کند و دید کاسبکارانه نداشت 
و آن را تبدیــل به یک فضای عمومی بــرای مردم کرد.  وی ادامه داد: در این روزها 
مساله صیانت از فضای مجازی مطرح شده است. خوشبختانه شورای پنجم شورای 
شفافیت بود و نه صیانت و مجلس شورای اسلامی در این شرایط حساس و سخت 
جامعه، بجای طرحهایی که واکنش منفی گســترده در جامعه ایجاد کند به دنبال 
حل مشکلات معیشتی و مطالبات واقعی جامعه برود و قطعا شفافیت نیز از مطالبات 

اصلی جامعه و وعده های محقق نشده در مجلس است.

نمی توان چشم خود را بر تحولات مهم فناوری 
اطلاعات بست

وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعات گفت: نمی توان چشــم خود را بر تحولات 
مهمی که در زمینه فناوری اطلاعات در این دولت انجام شد، بست. به گزارش ایسنا، 
محمد جواد آذری جهرمی در حاشــیه آخرین جلســه هیات دولت با بیان این که 
فرصت بزرگی برای من پیش آمد که در دولت حضور داشته باشم، اظهار کرد: البته 
این فرصت برای ما تلخی و شیرینی داشت. که با ناراحتی و خوشحالی مردم همراه 
بود . وی در ادامه گفت: ما تا ساعت آخر کار خود را با دقت پیگیری می کنیم خداوند 
هم به ما توفیق داد که در شرایط سخت کرونا فضای مجازی کورسوی امیدی برای 
معلمان و دانش آموزان؛ اســاتید و دانشجویان ، مدافعان سلامت ، مبلغان دینی و 
کســب و کارها باشــد تا خلأ فراگیری کرونا را تا حدودی پر کنیم. وی با اشاره به 
ایراداتی که به زیر ساخت های فناوری ارتباطات در کشور گرفته می شود، گفت: ما 
این ایرادات را روی چشم می گذاریم اما نمی توان نسبت به تحولات مهمی که در این 

زمینه رخ داده است چشم خود را ببندیم.

هر چه سریعتر مطالبات کادر درمان پرداخت شود
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در 
نامه ای به معاون اول رئیس جمهور خواستار پرداخت حداقل قسمتی از مطالبات 
پرســنل و کادر درمان در قالب کارانه عقب افتاده یا پاداش کرونا توســط وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی شد. به گزارش ایسنا، در نامه عباس مقتدایی 
نماینده اصفهان به اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری آمده اســت: 
همانگونه که مســتحضرید استان اصفهان از نظر شــیوع بیماری )کووید ۱۹( در 
وضعیت هشدار قرار دارد. همچنین خستگی مفرط پرسنل و کادر درمانی مشهود 
بوده و ایشان آخرین خط دفاعی در برابر شیوع کرونا هستند که در صورت آسیب در 
این مقطع خسارات جبران ناپذیری وارد خواهد شد. باستحضار می رساند این عزیزان 
مطالبات متعددی در خصوص کارانه خود دارند که نیاز اســت با قید فوریت برای 
تامین امنیت و ادامه فعالیت آنان دستور فرمائید، حداقل قسمتی از مطالباتشان در 
قالب کارانه عقب افتاده یا پاداش کرونا توسط وزارت بهداشت به حساب آنان واریز و 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان مورد حمایت قرار گیرند. لازم به ذکر است عدم توجه 
ویژه، خسارت ها و احیاناً اعتراضاتی را در آینده نزدیک در پی خواهد داشت که تدبیر 
امروز جنابعالی مورد توقع و انتظار است. مزید امتنان است دستور فرمایید اینجانب 

را نیز از نتیجه اقدامات انجام شده، مطلع نمایند.

 فرونشست زمین 
از هر فاجعه ای بزرگ تر و مخرب تر است

نماینده مردم شــاهین شهر و میمه در مجلس با اشاره به فرونشست زمین در 
دشت اصفهان و برخوار، گفت: فرونشســت زمین فاجعه ای بزرگ تر و مخرب تر از 
سیل و زلزله و هر حادثه دیگری است که تصور می شود. حسینعلی حاجی دلیگانی 
در حاشیه هفدهمین جلسه مجمع نمایندگان استان اصفهان اظهار کرد: نمایندگان 
استان در مجلس تلاش می کنند با هم افزایی مسئولان اجرایی و از جمله مسئولان 
قضائی در استان بتوان حقوق مردم استان اصفهان را دنبال کرد. وی چالش اصلی 
اســتان اصفهان را بحران آب برشمرد و افزود: متاسفانه وزارت نیرو به جای اینکه 
براســاس مبانی قانونی و علمی و نگاه عدالت محور مسائل را دنبال کند، معمولا با 
بی اعتنایی خود، مسائل و مشکلات را بین مردم استان ها رها می کند و با این کار 
باعث آسیب های جدی به استان ها و از جمله استان اصفهان شده است. این نماینده 
مجلس با بیان اینکه باید تلاش کنیم در دولت جدید وزیر نیرویی انتخاب شود که 
براســاس قوانین نقش فعالی در مدیریت آب و مسائل استان ها داشته باشد، گفت: 
نمایندگان استان نیز مذاکراتی با استان های دیگر داشته اند و راهکارهایی نیز ارائه 

شده است.

اخبار کوتاه


